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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lázár János, építési és közlekedési miniszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor kötik az akkumulátorgyárak létesítését 
népszavazás kiírásához?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Szijjártó Péter június 21-én jelentette be, hogy a Komárom-Esztergom megyei Ács Város közelében
nagy beruházás készül. A helyi polgármester pár nappal korábban még cáfolta, aztán csak kiderült,
hogy mégis olyan elemek készülnek majd itt, ami akkumulátorokhoz kell.

Németországban, Franciaországban és Angliában is jelen van ez az iparág, de nem merült fel, hogy
ezek a gyárak mérgeznének. Magyarországon viszont több ilyen eset is történt. Nem kell messzire
menni, mert az alig néhány km-re lévő komáromi gyárban a sajtóban megjelentek szerint nagyon
rossz a dolgozók tapasztalata. Annyi bizonyos, hogy januárban többen rosszul lettek és 14 embert
kórházba  kellett  vinni.  A helyiek  elmondása  szerint  azóta  is  rendszeresen  mérik  a  dolgozók
szervezetében felhalmozódott veszélyes anyagokat és az eredmény nem sok optimizmusra ad okot.

Ráadásul az Ácson épülő üzem lesz ennek a cég első európai gyára, így még semmit sem tudunk
róla. Azt sem tudjuk, milyen technológiát hoznak ide, hogyan és mivel fognak dolgozni. Egy biztos:
a városban sokan aggódni kezdtek a tervezett üzem miatt. A település nyolc képviselőjéből már öt
lemondott, mert feltehetően nem akarják a nevüket adni az ügyhöz, de ellenezni sem merik.

Az  MSZP  pedig  már  korábban  is  határozati  javaslatot  nyújtott  be  az  akkumulátorgyárak
feltételeiről. Ezek között szerepelt, hogy

- 25 aranykoronánál magasabb minőségű mezőgazdasági területet nem érinthet a beruházás

- a munkaügyi és környezetvédelmi előírások maradéktalanul be kell tartani



-  és csak akkor lehet róla szó a gyárról,  ha a helyben lakók helyi népszavazáson támogatták a
létesítést.

Szóval,  ha  máskor  olyan  rendületlenül  hivatkoznak  a  magyar  polgárok  döntésére,  akkor  azt
mondom hogy akkor ez most ebben az ügyben is ki kell kérni. Kérdezem tehát, hogy mikor kötik az
akkumulátor és minden ahhoz kapcsolódó gyár létesítését kötelezőn helyi népszavazás kiírásához?
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